

國立中興大學學士後醫學系問題導向學習整合課程小組設置要點
Guidelines for Establishing the Problem-Based Learning (PBL) Integration Subcommittee of the Post-Baccalaureate Medicine, National Chung Hsing University

113 年 3 月 7 日 112 學年度第 2 學期第 2 次系務會議訂定

Established:

March 7, 2024, during the second department meeting of the second semester of the 112 academic year.

- 一、依據本系課程委員會組織章程第三條規定，設置本系問題導向學習整合課程小組(以下簡稱本組)，並訂定本系問題導向學習整合課程小組設置要點。

Based on Article 3 of the Organizational Charter of the Curriculum Committee, this Subcommittee (hereinafter referred to as "the Subcommittee") is established under the Post-Baccalaureate Medicine Program. These guidelines outline the rules for its operation.

- 二、本組成員由各教學醫院推派代表組成：臺中榮民總醫院推派二名教師代表、彰化基督教醫院推派二名教師代表、童綜合醫院推派一名教師代表、彰化秀傳醫院推派一名教師代表、本系基礎學科推派一名教師代表，共七名教師代表共同組成，本組教師代表任期一年，得連任。

The Subcommittee members are composed of representatives nominated by affiliated teaching hospitals as follows:

1. Two teacher representatives from Taichung Veterans General Hospital,
2. Two teacher representatives from Changhua Christian Hospital,
3. One teacher representative from Tung's Taichung MetroHarbor Hospital,
4. One teacher representative from Changhua Show Chwan Memorial Hospital, and
5. One teacher representative from the program's basic academic disciplines.

In total, the Subcommittee consists of seven teacher representatives. Each representative serves a one-year term and may be reappointed.

- 三、本組職掌內容為協助問題導向學習整合課程教案審核及安排，並負責規劃課程師資培訓、上課資格、設計評分標準、回饋方式，以及問題導向學習（Problem Based Learning, PBL）課程改進與修訂方案。

The responsibilities of the Subcommittee include assisting with the review and arrangement of teaching plans for the Problem-Based Learning (PBL) integration courses, as well as planning teacher training, class qualifications, designing evaluation standards, feedback mechanisms, and proposals for the improvement and revision of PBL courses.

- 四、本組所提之方案須經學士後醫學系課程委員會審議。

Proposals developed by the Subcommittee must be reviewed and approved by the Curriculum Committee of the Post-Baccalaureate Medicine Program.

- 五、系主任推舉委員中一名為本組召集人，一名副召集人，召集人於會議時擔任主席。

The department chair nominates one Subcommittee member as the convener and another as the deputy convener. The convener presides over meetings.

- 六、本組每學期至少開會一次，必要時，得由召集人召開臨時會議。

The Subcommittee shall convene at least once per semester. If necessary, the convener may call an ad hoc meeting.

七、本組得設工作小組，執行相關任務。

The Subcommittee may establish working groups to carry out specific tasks.

八、本辦法經系務會議通過後實施，修正時亦同。

These guidelines shall take effect upon approval by the department meeting. Amendments shall follow the same procedure.